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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Pintér Sándor, belügyminiszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Milyen lépéseket tesz a kormány a szakdolgozói hiány 
csökkentése érdekében?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

Az  index.hu  portálon  megjelent  „Feketén-fehéren  kiderült,  mikor  omlik  össze  a  kórházi
ellátás„  című cikkben  többek  között  arról  írnak,  hogy  „Balogh  Zoltán,  a  szakdolgozói  kamara
elnöke  a  Magyar  Kórházszövetség  konferenciáján  azt  mondta,  hogy  a  magyar  egészségügyi
rendszerből 30 ezer egészségügyi szakdolgozó hiányzik, közülük legalább 15 ezren 60 év felettiek,
ha ők egyszerre vonulnak nyugdíjba, kártyavárként omolhat össze a rendszer.”:

„Nem kérdés, hogy a hazai egészségügy legaktuálisabb problémája a szakdolgozóhiány – nyitotta
meg Velkey György János a Magyar Kórházszövetség elnöke a szakmai konferenciát. Balogh Zoltán
a szakdolgozói kamara elnöke elmondta, hogy 130 ezer egészségügyi szakdolgozó van hazánkban,
a 90-es évekhez képest nagyjából 30 ezerrel kevesebb. Ezt már minden szinten érezni. Szakorvosok
lapunknak arról számoltak be, hogy bizonyos kórházakban operációk maradnak el, illetve tolódnak
amiatt, mert a kevés műtőssegédet nehéz beosztani. Sőt, van olyan a médiában népszerű orvos, aki
emiatt fontolgatja, hogy más országban folytatja munkáját.

(…)

Románia felől már nincs utánpótlás

A gyulai kórház ápolási vezetője elmondta, hogy a szakmát tanulók körében végzett felmérés szerint
sokan az alacsony presztízs miatt mégsem helyezkednek el a területen. „Ma már csak néhány ezer
fő  a  pályakezdők  száma.  Három éve  még tudtunk  Romániából  ápolókat  hozni,  de  a  már  csak
párezer  forinttal  magasabb  bér  miatt  nem  éri  meg  nekik  Magyarországra  jönni”–  ismertette
Mészáros Magdolna.



Szomszédunkban 2019-ben 41 ezer ember szerzett szakdolgozói képesítést, ugyan náluk is csökkent
a hajlandóság, de jelentősen nagyobb számban, 30 ezren helyezkedtek el a területen 2022-ben. A
békés vármegyei kórház ápolási igazgatója rámutatott: ott orvosból és ápolóból is annyit képeznek,
hogy exportra is jut. A célország persze már inkább Nyugat-Európa.

Egy felmérés rávilágított arra, hogy a hazánkoz hasonló körülmények és fizetés ellenére miért jóval
népszerűbb  Romániában  a  szakma,  ott  ugyanis  a  dolgozók  42,8  százaléka  a  társadalmi
megbecsültség miatt helyezkedett el a területen. A kamara elnöke szerint a hazai duális képzési
rendszer  szintén  elősegítheti  a  pályaorientációt,  de  2023-ban  mindössze  1264-en  kaptak
munkaszerződést a gyakorlati idejüket töltők közül a központi kórháztól, miközben sokan az oklevél
megszerzése előtt kapnak külföldről állásajánlatot. 

Balogh  Zoltán  arra  is  kitért,  hogy  erősen  elöregedő  a  szakterület  korfája,  legalább  15  ezren
dolgoznak nyugdíjkorhatár felett,  ha ők egyszerre vonulnak ki  a rendszerből,  az katasztrófához
vezethet.”
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